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Minnesanteckningar Idrottsrådets möte 2023-02-07   
 
Plats: Stadshuset 
 
Närvarande:  
Idrottsrådet: Anna-Karin Larsson, Anders Johansson, Ken Gunnesson, Svenåke Berglie 
Politiker: Anna Vedin, Patrik Ryberg, Britta Malmberg, Eva Irjasdotter Sjögren 
Förvaltningen: Helena Tellberg, Jan Eklund, Katarina Vallström, Ewa Widell 
 
1. Mötets öppnande 

Ordföranden öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  
 

2. Godkännande av agendan 
Föreslagen agenda godkändes.   
 

3. Presentation av Idrottsrådets ledamöter   
Idrottsrådet ledamöter presenterade sig för varandra. Konstaterades att Ewa Widell är 
ny representant för RF/Sisu. 
 

4. Frågor som Idrottsrådet vill lyfta under 2023 
Idrottsrådet redogjorde för rådets programförklaring som beslutades under 2022 och hur 
denna skall omsättas i aktiviteter. Presentationen bifogas (bilaga 1) 
 

1. Behåll och förbättra Kungälvs position som en idrottsintensiv kommun 
  
 Använd diagrammet tillsammans med statistik från RF och Kommunen för att 
 betona vikten av att olika beslut fattas för att stärka Kungälvs position. De 
 argument vi använder är bl.a. 

- Ökad folkhälsa både för unga och gamla 
- Ökat innanförskap 
- Livslångt idrottande 

   
  Undersöka hur många barn och ungdomar som idrottar i varje tätort och vad 
  det är som hindrar resp. stimulerar till idrottande just där de bor. (LUPP) 
 

2. Bygg så att föreningarna har råd att vara där och att anläggningarna utnyttjas 
  
 Målsättningen måste vara att varje investeringsprojekt styrs av verkliga behov 
 och utformas så att investeringsmedlen används optimalt.  
 
 Driftskostnaderna för resp. anläggning måste vara sådana att föreningarna har 
 råd att använda dem. Utnyttjandet skall vara högt. Idrottsrådet vill hjälpa 
 kommunen att få en bra struktur bland idrottsanläggningarna, både 
 kostnadsmässigt och användarmässigt. 
 
 Möjligheterna för paraidrotten måste beaktas 
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 Undersöka varför många ungdomar slutar idrotta i vissa åldrar. (LUPP) 
 Söka efter mera fakta och statistik för att bredda bilden av idrotten 
 
3. Skapa samma förutsättningar för alla föreningar  
 
 Idrottsrådet vill 

 Lyfta frågan om driftsbidragets storlek jämfört med subventionen i de 
 kommunala anläggningarna.  
 
 Lyfta frågan om hyressättningen för lokaler som av en eller annan anledning 
 måste vara utformad så att den bara avser verksamheten hos en förening. 
 Alternativt flera föreningar, men inom samma idrott. Hyresnivån bör snarast 
 jämföras med nivån för taxan. I det fall en förening vill hyra en lokal av andra 
 skäl gäller självkostnads- eller marknadshyra enligt kommunens policy.  
 

4. Öka antalet idrottande ungdomar med hjälp av den överenskomna värdegrunden 
 
 I projekt Arena Yttern tog Idrottsrådet i samarbete med föreningarna fram en 
 effektanalys och en idrottens värdegrund. Det är svårt att använda 
 värdegrunden generellt inom idrotten i Kungälv, men den kommer att sättas på 
 prov i det fortsatta arbetet med projektet. 
 
 Idrottsrådet vill  
 Starta aktiviteter för att få fler föreningar att ansluta till Samsynsavtalet. 
 Undersöka om man skulle kunna få till någon typ av utvärdering hos de 
 föreningar som varit med ett tag. 
  
5. Övriga aktiviteter 

  
 Idrottsrådet vill inrikta sig på följande. 

Idrottsrådet både analyserar och för fram förslag till åtgärder och lösningar.  
 
Idrottsrådet tar vid behov en roll i debatter och andra mediala sammanhang. 
Allt i syfte att ge en trovärdig bild av behov och lösningar. Idrottsrådets inlägg 
skall alltid baseras på fakta och analyser, inte på en viss åsikt. 

 
5. Information eller frågor angående pågående investeringsprojekt, Arena Yttern m.m. 
 

Idrottsrådet informerade om de viktigaste punkterna från ett möte med projektgruppen 
för Arena Yttern den 6/2  
 
Bordtennisföreningen önskar en ny lokal och har fått ett erbjudande om en lokal på 670 
m2. Föreningen skall nu ta ställning till ett hyresavtal. Arena Yttern kan fortfarande vara 
ett alternativ för föreningen.  
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Projektgruppen arbetar på att få en samlad verksamhet för friidrotten och föreningen 
KAIK. Steg 1 innebär en kastplan på en yta nära Munkegärdeskolan. Steg 2 innebär att 
man bygger samman lilla gymnastiksalen och idrottshallen för att få längre löpvägar. 
 

Steg 1: Kastplan på Munkegärde 
Steg 2: Bygga ihop lilla gympasalen med idrottshallen. Friidrotten är därmed 
samlad. 

  
Beträffande Arena Yttern går detaljplanen till utskottet kommande onsdag, till 
Kommunstyrelsen i mitten av februari. Därefter granskning och senare antagande. 
Markköp pågår, men påverkar inte tidplanen. Vissa ytor på området kommer att bli 
kvartersmark för att ge kommunen ökad flexibilitet. Lämpligt för skate, streetbasket, 
boule, event, m.m. Skateföreningen kan finansiera investering genom bidrag. 
 
Projektet arbetar mycket med lösningar för dagvatten. De arkeologiska frågorna är inte 
helt klara. Man har kontakter med potentiella genomförare. Tänkt byggstart är 2024, 
infrastruktur redan 2023. 
 
Nuvarande lösning innehåller en gymnastikhall på arenan. 
 

6. Information från Fritid (bilaga 2) 
  
 Fritid Drift 
 Jan Eklund redogjorde för verksamheten inom Fritid Drift 
  
 14,5 heltidstjänster 
 - 1 enhetschef 
 - 1 verksamhetsledare 
 - 1 teknisk förvaltare 
 - 6 drifttekniker 
 - 5,5 idrottsplatsvaktmästare 
 
 45 skötsel- och driftområden 
 - 9 idrottsplatser: 8 konstgräsplaner, 5 naturgräsplaner, 1 friidrottsarena samt 1 
 kastplan  
 - 7 idrottshallar  
 - 1 ishall 
 - 1 bandybana 
 - 1 badanläggning, 13 badplatser och 1 utomhusbad 
 - 9 motionsspår och 1 vandringsled (Bohusleden ca 25 km) 
 - 1 motionscentral med omklädning och bastu 
 - 1 skatepark  
 
 Fritid Drift skapar förutsättningar för 1 200 barn och unga mellan 7-20 år  
 6 dagar/vecka + alla under 7 år och över 20 år. Aktiviteter som utförs spontant 
 som nyttjas i våra anläggningar ex: allmänhetens åkning, motionsslingor, 
 vandringsleder, skateparken, vandringsleder och friluftsbad. 
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 Jan Eklund redogjorde för aktiviteter inom vinterdrift, Oasen is- och simhall, 
 Yttern, Lunnevi, Munkegärdeplanen, Matchur/matchklockor, Kungälv hockey 
 och IFK Kungälv (ramverk och samsyn), utebadet 2023  
  
 Ny enhetschef Kundcenter 
 Ny enhetschef inom Kundcenter är Tomas Gustavsson. 

 
 LOK-stöd 
 Katarina Vallström redogjorde för stödformerna för idrotten i Kungälv. Dessa 
 framgår av bilagan. LOK-stödet finns för att stödja föreningsdriven barn- och 
 ungdomsidrott. Förkortningen LOK står för ”Lokalt Aktivitetsstöd”, och avser 
 att stödja idrottslig föreningsverksamhet för barn och ungdomar mellan 7 och 
 20 år (för funktionsnedsatta deltagare finns ingen övre åldersgräns). Tidigare 
 var LOK-stödet 9 kr/deltagare. Nu fördelas stödet efter en budget på 5 820 000 
 kr. OM det finns medel kvar när bidragsåret är avslutat görs en fyllnads- 
 utbetalning.  
 
 LOK-statistiken för kommunen ser ut på nedanstående sätt. Perioden 1 januari 
 – 30 juni avrapporteras 25 augusti. Perioden 1 juli – 31 december redovisas 25 
 februari. 
 

 
  
 IOP 
 Katarina Vallström redogjorde för nyligen överenskomna IOP (Idéburet 
 Offentligt Partnerskap). I Kungälv regleras IOP genom beslut och riktlinjer i 
 KS2017/0307. Riktlinjen anger förutsättningar och kriterier för att stärka 
 civilsamhället genom möjligheten för idéburna organisationer att teckna 
 partnerskap med Kungälvs kommun. IOP är en mellanväg mellan normerade 
 föreningsbidrag och upphandling. Fritidskonsulent och verksamhetsledare 
 Folkhälsa har kontinuerliga möten med våra föreningar som vi har ett IOP med 
 och rapporterar till utskottet för bildning och lärande.  
 
 IOP Idrottsskolan 
 Idrottsrådet har sedan starten av Idrottsskolan haft ansvaret för driften i 
 samarbete med Fritid och utföraren Kungälvs Handbollsklubb. Tillsammans 
 med parterna föreslog Idrottsrådet att ansvaret för driften skulle överlämnas 
 till Fritid. Nuvarande upplägg är för operativt för Idrottsrådet.  
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 Tidigare ersättning till KHK var 50 000 kronor och till deltagande föreningar  
 10 000 – 13 000 kronor. Deltagaravgift: 400 kronor per barn. 
 
 Förvaltningen vill genom Idrottsskolan stödja barns och ungas fysiska aktivitet, 
 stimulera nya grupper till föreningsaktivitet, bevara en upparbetad struktur 
 som är kopplad till politiska mål och styrdokument.  
 
 Kommunen satte upp några mål med den nya lösningen. 

1. Kommunen – Kungälvs handbollsklubb – långsiktighet 
2. Kommunen – deltagande föreningar – inga mellanhänder 
3. Kommunen – bättre kontroll på antalet barn 
4. Uppföljningar och enklare verksamhetsberättelser 
5. Tydliga utbetalningsperioder för föreningarna 

  
 IOP med KHK 

1. Förvaltningen gavs i uppdrag att teckna offentligt partnerskap med 
Kungälvs HK gällande Idrottsskolan.  

2. För varje skolår mellan 2022–2027 erhåller Kungälvs HK 100 000 kronor i 
verksamhetsstöd för genomförande av Idrottsskolan. 

3. Kungälvs kommun betalar ut 15 000 kronor till deltagande föreningar. 
4. Utvecklingsledare folkhälsa och fritidskonsulent, Kungälvs kommun, 

ansvarar för uppföljningsmöten kontinuerligt.  
  
 IOP Agora 
 Målsättningen är att öka den fysiska aktiviteten hos barn och ungdomar genom 
 samarbete mellan IFK Kungälv, föreningslivet, kommunen och näringslivet. 
 Projektet har två typer av aktiviteter. 
 

 Open court – högstadieålder 
 Sker på näridrottsplatser med spontanidrott och prova-på-aktiviteter.  
 Rörelse på fritiden i samband med skolslut 
 Komma ut till skolorna och aktivera barnen genom olika aktiviteter, 60 minuter 
 ledarledd aktivitet med fokus på lek och rörelse.  

 
 Sandbackaskolan m.fl. skolor har deltagit. Antalet barn har varierat mellan  
 25 – 75 per gång. Allt fler tjejer har deltagit. NIU-elever från Mimers Hus 
 gymnasium har deltagit som ledare. Besök har gjorts av både polisen och 
 räddningstjänsten 

  
 Rörelse på fritiden i samband med skolslut 
 Innehåller kostnadsfri spontanidrott och prova-på-aktiviteter vid 
 Munkegärdeskolan. 10 - 20 ungdomar deltar per tillfälle  
 
 Åtagande IFK Kungälv 

• Under tidsperioden, 2023-01-01—2025-12-31, driva och utveckla 
partnerskapets två olika inriktningar. 
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• Fortsatt ledarrekrytering via Mimers Hus gymnasium och deras NIU-
utbildningar. 

• Förankra med berörda skolor och sprida informationen till elever. 
• Förankra och ha regelbunden dialog med kommunens fritid- och 

fältverksamhet.  
• Medverka vid uppföljningsmöten med kommunen kontinuerligt.  
• Inkomma med verksamhetsberättelse till Kungälvs kommun som 

innefattar statistik samt redovisning hur projektet fortlöper.  
 
 IOP Agera beslut 

- Förvaltningen ges i uppdrag att teckna offentligt partnerskap med IFK 
Kungälv gällande projektet Agora – ett aktivt Kungälv. 

- Föreningen erhåller 100 000 kronor per år. 
- Partnerskapet gäller från och 2023-01-01—2025-12-31. 
- Utvecklingsledare folkhälsa och fritidskonsulent, Kungälvs kommun, 

ansvarar för uppföljningsmöten kontinuerligt.  
 
 Idrottspris och Idrottsstipendium 2023 
 Idrottspriset är på 10 000 kronor och delas ut för femte året.– 2023 är det 
 femte året. Hedersutnämnande för framgångsrika prestationer eller insatser. 

 Utskottet beslutar och äger rätt att själv föreslå kandidater. Prissumman ger 
 Kungälvs kommun i ett extra bidrag till förening inom barn- och 
 ungdomsidrotten i Kungälv 

 
 Idrottsstipendiet är också på 10 000 kr. Stipendiet syftar till att uppmärksamma 
 framgångsrika prestationer utförda av idrottsföreningar eller enskilda 
 idrottsutövare verksamma i Kungälvs kommun. Utskottet beslutar och äger rätt 
 att själv föreslå kandidater. 
 
 Ansökningstid för att nominera via kommunens hemsida mellan 1 januari – 15 
 februari. Idrottsrådet har beslutat att ledamöterna nominerar enskilt. 
 
 Pågående aktiviteter 

• Möten med skolorna gällande Kongevi 
• Sociala föreningsbidrag, studieförbunden, RF SISU 
• En kväll för nyanlända, 15 mars Stadshuset 
• Planering av träningstider våren 2023 – fotboll 
• Bohus Cup och Junior Cup 
• Kommande: Genomförande av LUPP, hösten 2023 

 
 Nästa möte 4/4 
 Besök av rektor NIU-programmen: Jonas Sjöberg, Mimers Hus 
 
 Ny representant för RF/SISU 
 Ewa Widell, E-post: ewa.widell@rfsisu.se 
 
 

mailto:ewa.widell@rfsisu.se
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7. Kommande möten 
4/4, 27/6, 15/8, 26/9 
 

8. Inga andra frågor förekom och ordföranden tackade ledamöterna samt avslutade mötet. 
 
 
Vid pennan: Svenåke Berglie 
  
 
 
 


